



מרכז אדמונד דה רוטשילד
Edmond de Rothschild Center
מרכז אדמונד די רוטשילד

חלל תצוגה להערוכות יחיד שהוקם על ידי מרכז אדמונד דה רוטשילד, במיוחד עבור חברי וחברות רשת מרכז אדמונד דה רוטשילד. מטרתו לעודד יצירה של פרויקטים חדשים או לממש הפקת עבודות קיימות בליווי אוצרותי ובהליכי חשיבה ופיתוח משותפים.

סדרת התערוכות הנוכחית מבקשת להתייחס למושגים מונולוג/דיאלוג - לכל אחד מהם בנפרד ולמתח ביניהם - באופן שמזמין את הרחבתם, כהתבוננות על שני סוגי שיח שמטרתם העיקרית היא העברת מסר, הבעת עמדה או השמעת קול.

משתתפים: וח: אולגה סטדניוק, מור פלד, חום מאור, רונאל פינס
אוצרות: נופר כהן, רותם קפלן, רעות קרמר-סגל, סופיה פקס

A space for solo exhibitions, created by the Edmond de Rothschild Center especially for members of the Edmond de Rothschild Center network. Its purpose is to foster the development of new projects and facilitate the production of existing works by providing curatorial guidance and encouraging group thinking processes.

The current series of exhibitions addresses the concepts **monologue/dialogue** - on their own and the tension between them - in a way that invites a broadening of their meanings, as an observation of two types of discourse whose main purpose is communication of a message, a position, or an opinion.

Participants: Olga Stadniuk, Mor Peled, Tom Maor, Ronel Pines
Curators: Nofar Cohen, Rotem Kaplan, Reut Kremer Segal, Sofia Paks

חַיֵּז עֲרֵשׁ לְמַעַרְשׁ פֶּרְדֵי אָמָה מֶרְכֵז אֶדְמוֹנְד דֵי רוֹטְשִׁילְד חֲצִיבָא מִן אֲגַל אַעְזָא שִׁבְכָה מֶרְכֵז אֶדְמוֹנְד דֵי רוֹטְשִׁילְד. הַדְפֵה הוּוּ הַתְּשִׁיבַע עַלִי אִנְשָׂא מִשְׁרָעִים חֲדִידָה אוּ תַנְפִּיז אַעְמָל חַלִּיבָה בְּמִרְאָקָה קִיָּמִין/ קִיָּמָת וּזְמִן עֲמִלִיּוֹת תְּפִיקָה וְתוֹפִיר מְשִׁתְּרָקָה.

תַּסְעִי סַלְסֵלַה הַמְעָרָז חַלִּיבָה אֶלִי הַתְּפִיר אֶלִי הַתְּפִיר אֶלִי מִפְהוּמֵי הַמִּוִּנְלוֹג וְהַחֻוָּר - כֹּל מִנְהֵמָה עַלִי חֲדָה אֶלִי גַבֵּי הַתּוֹוֶר הַקָּאִיִּם בֵּינְהֵמָה - בְּשִׁכְלֵי יַדְעוּ אֶלִי תוֹסִיעֵהֵמָה, כְּתָאֵלִי בִּי נוֹעִיִן מִן הַחֲדִידָה הַדְפֵהֵמָה אֶלִי הַתְּפִיר הוּוּ נִקְלָה מִשְׁרָאָה, הַתְּבִיעִיר עַן מוֹקֵפִי, אוּ אִסְמָעִי שׁוֹת.

הַמִּשְׁתַּתְּפִּים: אוּלְגָה סְטַדְנִיִּק, מוֹר בֵּילְד, תוֹמ מַאוֹר, רוֹנֵיל בֵּינְס
הַקִּיָּמָת: נוֹפֶר כוֹהֵיִן, רוֹתֵם קֵבֵלָן, רַעוֹת קְרִימֶר סֵיגֵל,
סוֹפִיָה בַאֲכֵס

יחידה ברוטשילד
Solo at Rothschild
פרדי/ה/רוטשילד

רְגֵעַ שֶׁל הַלְּדָת רוֹנָל פִּינֶס

אוצרת: סופיה פקס

Moment of Birth Ronel Pines

Curator: Sofia Paks

לחظة ميلاد رونال بينس

القائمة: صوفيا باكس

בניה והקמה: ששי מזור
עיצוב גרפי: סטודיו רוני ורוני
תאורה: עודד קדושים
פתרונות תצוגה דיגיטליים: אמיר צוק, דורון הקרנות מחשב ווידאו
הפקת והדרכת טפט: קצת אחרת - סטודיו לתערוכות ושילוט
עריכה לשונית: רונית רוזנטל
תרגום לאנגלית: שרון אסף
תרגום לערבית: רובא סמעאן, גלוקל לתרגום ופתרונות שפה

תודה מיוחדת
עו"ד טל שניא פארן
איריס ניצני אביבי
אילנית קונופני
השותפות לדרך: נופר כהן, רותם קפלן
ורעות קרמר-סגל

Construction & installation: Sassi Mazor
Graphic design: Studio Roniverony
Lighting: Oded Kdoshim
Digital display solutions: Amir Zuk, Doron Computer and Video Projections
Wall label production and mounting: Kzat Aheret - Studio for Exhibitions and Signage
Language editing: Ronit Rosenthal
English translation: Sharon Assaf
Arabic translation: Ruba Simaan, Glocal for Translations and Language Solutions

Special thanks:
Tal Sagi Faran, Adv.
Iris Nitzani Avivi
Ilanit Konopny
And my partners in the journey: Nofar Cohen,
Rotem Kaplan and Reut Kremer-Segal

בניא וטרקִיב: סאסי מאזור
תַּסְמִיִם גְּרַאפִּיקִי: אֶסְטוּדִיו רוֹנִי וְרוֹנִי
אִצְאָה: עוֹדִיד קְדוֹשִׁיִם
חֲלוֹל הָעֲרֵשׁ הַרְקִמִיָּה: אֶמִיר טְסוֹק, דוֹרוֹן לַעְרוּז הַחַסוּב וְהַגִּבְדִּי
תְּחִיר לַעֲוִי: רוֹנִית רוֹזֵנְטַל
תְּרַגְמָה לְאִנְגְּלִיזָה: שָׁרוֹן אֶסַּף
תְּרַגְמָה לְעֵרִבִיָּה: ד. רֵבִי סַמְעָן, גְּלוֹקָל לְתַרְגוּמָה וְחֲלוֹל הַלַּעֲוִיָּה

שִׁכְר חָצִי ל:
הַמַּחְמִיָּה טַל סַגִּי פֶּאָרֵן
אִירִיס נִיצַנִי אַבִּיבִי
אִילַנִית קוֹנוֹפִנִי
שִׁרְקָא הַדְּרָב: נוֹפֶאָר כוֹהֵן, רוֹתֵם קַבְּלָן וְרַעוֹת קְרִימֶר-סֵיגֵל

For a year, from October 2023 until October 2024, Ronel Pines has been observing her surroundings, capturing magical moments that usually escape our notice. In a continuous intimate journey Ronel reveals, through her camera lens, a rich fabric of documentation, an aesthetic microcosm contained in an instant. Tiny details, random color combinations, the play of light and shadow on familiar surfaces. The slivers of light in her works draw us to look at reality through her eyes and capture the momentary aesthetic in ours. In her work she strives not only to include the visible but also hidden feelings and textures. With a unique visual sensitivity and through a delicate combination of images, sounds and textures, Ronel creates a multisensory experience that offers to look again at the ordinary, discover the hidden layers of meaning and beauty and explore the small and simple moments that make up our lives. In this way she weaves a dialogue between the particular and the general, the temporary and the permanent, the personal and the universal.

The "Solo at Rothschild" space is left a white cube, seemingly pristine, yet a closer look reveals signs of Ronel over the course of this personal and collectively tragic and heartbreaking year. Upon entering the space the entire year unfolds before us, the mapping of the mass of documentation reflecting the determined and Sisyphean nature of her work. Inside the space itself, Ronel's visual journey is revealed through slits in the walls which form a stable frame, while the content projected through the slits changes and alternates. Weaving a delicate bond between internal and external discourse, she invites viewers to actively participate in the discovery process, to experience the aesthetic moments through her eyes while they simultaneously formulate their own interpretations. The images, which range from abstract to concrete, projected through the slits, create the sense of glimpsing a hidden world and are an integral part of the viewing experience that requires movement in the space. Every change in viewing angle reveals a new facet of the work, inviting even deeper observation. The body becomes an active tool in the discovery process—bending, standing up, and moving between the openings, creating a kind of dance of perception and comprehension. It is a choreography of discovery that echoes the daily movements of our bodies, where each move leads to a new perspective and a deeper understanding of the work.

The title of the exhibition, **Moment of Birth**, is borrowed from Natan Alterman's poem "Moon." Alterman suggests that even a familiar sight has a moment of renewal. Ronel observes the everyday in a new light with an almost primordial reverence. She emphasizes the transience of our surroundings by drawing inspiration from the ideas of everyday aesthetics in a constantly changing world. The exhibition becomes a space of wonderment and of observation that encourages us to sharpen our gaze and notice the tiny details that enrich our lives, even if they are not visible at first glance. Ronel offers an opportunity to reflect on the presence of beauty even in turbulent times.

Ronel Pines, designer, visual creator, B. Des., Shankar (2019); B.A. The Interdisciplinary Program in the Arts, Tel Aviv University (2024)

طيلة سنة كاملة، منذ أكتوبر 2023 حتى أكتوبر 2024، تأملت رونال بينس محيطها والتقطت لحظات سحرية تفوتنا غالبًا. في رحلة حميمة متواصلة، وعبر عدسة الكاميرا، تكشف رونال الستار عن نسيج غنيّ من التوثيق، كون مصغّر من الجماليّة الكامنة في لحظة عابرة. تفاصيل صغيرة، توليفات لونية عرضيّة، ألعاب ضوئية وظليّة على أسطح مألوفة. شقوق الضوء في أعمالها تجذبنا لتأمل الواقع من منظورها هي، ومحاولة التقاط الجماليّة اللحظيّة بأعيننا نحن. تسعى لأن تحوي أعمالها أشياءً أخرى غير جليّة للعين، مشاعر وأنسجة خفيّة أيضًا. بحساسية بصرية مميّزة، وبواسطة دمج دقيق بين الصور والنغمات والقوام المختلفة، تخلق رونال تجربة حسية تقترح وجهة نظر جديدة لإعادة تأمل الروتين، استكشاف طبقات خفيّة من المعنى والجمال والغوص في اللحظات القصيرة والبسيطة التي تتكوّن منها حياتنا. بهذه الطريقة، تدير حوارًا بين الخاص والعام، المؤقت والدائم، الشخصي والشامل. حيز العرض في "فردية" في روتشيلد" يبقى كمكعب أبيض، ظاهر ظاهريًا، ولكن بنظرة معمّقة، نكتشف آثار حُطى رونال خلال السنة التراجميّة المؤلمة على المستويين الفردي والجمعيّ. في مدخل حيز العرض، تعكس مجموعة التوثيق الغنيّة الجهود الجبارة والإصرار في عملها، وتستعرض أمامنا السنة بأكملها. داخل حيز العرض نفسه، فإنّ رحلة رونال البصريّة تظهر أمامنا عبر الشقوق في جدران حيز العرض، والتي تشكّل إطارًا ثابتًا، بينما يتبدّل المحتوى المعروض. تنسج رابطًا دقيقًا بين حوار داخليّ وآخر خارجيّ وتدعو المشاهد لسيرة استكشاف نشطة، الدخول ومعايشة اللحظات الجماليّة من وجه نظرها هي، تزامنًا مع خلق تأويل شخصيّ. المشاهد المعروضة عبر الشقوق، التي تتأرجح بين المجرد والملموس، تخلق الشعور بالتلصص إلى عالم خفيّ، وتشكّل جزءًا لا يتجزأ من تجربة المشاهد، التي تستدعي الحركة في الحيز. أيّ تغيير في زاوية النظر يكشف عن جانب جديد من العمل الفنيّ ويستدعي التأمل بشكل أعمق. يتحوّل الجسد إلى أداة فعّالة في سيرة الاستكشاف - الانحناء، الوقوف والتحرّك بين الشقوق - جميعها تكون معًا رقصة تعكس الاستيعاب والفهم. رقصة مصمّمة بطريقة تردّد أصداء حركات جسدنا اليوميّة، بحيث تؤدّي كلّ حركة إلى وجهة نظر جديدة وفهم أعمق للعمل الفنيّ. اسم المعرض، **لحظة ميلاد**، مستعار من قصيدة נתان ألترمان "قمر".¹ يقول ألترمان إنّه حتى في المشاهد المألوفة، هناك لحظة تجدد. تأمل رونال الحياة اليوميّة من منظور جديد، يرافقه الشعور بالتعجّب شبه البدائيّ. تسلط الضوء على اللحظي في محيطنا بواسطة الاستلهام من أفكار الإستاتيكا اليوميّة في عالم دائم التغيّر. يتحوّل المعرض إلى حيز للتساؤل والتأمل الذي يشجّعنا على تركيز النظر وتمييز التفاصيل الصغيرة التي من شأنها أن تثري حياتنا، حتى إن لم تكتشف من النظرة الأولى. تتيح رونال الفرصة للتفكير في وجود الجمال حتى في الفترات المضطربة.

رونال بينس، مصمّمة وفنانة بصرية، خريجة دراسات التصميم من كلية شنكار (2019) وخريجة برنامج الفنون متعدّد المجالات من جامعة تل أبيب (2024).

במשך שנה, מאוקטובר 2023 עד אוקטובר 2024, רונאל פינס התבוננה בסביבתה ולכדה רגעי קסם שלרוב חומקים מעינינו. במסע אינטימי מתמשך, דרך עדשת המצלמה חושפת רונאל אריג עשיר של תיעודים, מיקרוקוסמוס שלם של אסתטיקה הטמון ברגע חולף. פרטים זעירים, צירופי צבעים מקריים, משחקי אור וצל על משטחים מוכרים. חריצי האור בעבודותיה מושכים אותנו להביט במציאות דרך עיניה ולתפוס את האסתטיקה הרגעים בעינינו. היא שואפת לכלול בעבודתה לא רק את הנראה לעין, אלא גם תחושות ומרקמים סמויים. ברגישות ויזואלית ייחודית ובאמצעות שילוב עדין של דימויים, צלילים וטקסטורות, יוצרת רונאל חוויה רב-חושית המציעה התבוננות מחדש בשגרה, גילוי שכבות נסתרות של משמעות ושל יופי וחקירת הרגעים הקטנים והפשוטים שמרכיבים את חיינו. באופן זה היא רוקמת דיאלוג בין הפרטי והכללי, הארעי והקבוע, האישי והאוניברסלי.

חלל "יחידה. ברוטשילד" נותר כקובייה לבנה, לכאורה בחולית, אבל במבט מעמיק מתגלים סימני הדרך של רונאל במהלך השנה הטרגית ומחרישת הלב מבחינה קולקטיבית ואישית. בכניסה לחלל, המיפוי של מסת התיעודים משקף את הסיזיפיות והנחישות בעבודתה ופורש בפנינו את השנה כולה. בתוך החלל עצמו, המסע החזותי של רונאל נחשף מבעד לחריצים שבקירות החלל, המהווים מסגרת יציבה, בעוד התכנים המוקרנים משתנים ומתחלפים. היא רוקמת קשר עדין בין שיח פנימי וחיצוני ומזמינה את הצופה לתהליך אקטיבי של גילוי, להיכנס ולחוות את הרגעים האסתטיים דרך עיניה בד בבד עם יצירת פרשנות אישית. הדימויים המוקרנים מבעד לחריצים, הנעים בין המופשט לקונקרטי, יוצרים תחושת הצצה אל עולם חבוי ומהווים חלק בלתי נפרד מחוויית הצפייה, המחייבת תנועה במרחב. כל שינוי בזווית המבט מגלה פן חדש של היצירה ומזמין התבוננות מעמיקה יותר. הגוף הופך לכלי אקטיבי בתהליך הגילוי - התכופות, התרוממות ותנועה בין החריצים יוצרות מעין ריקוד של תפיסה והבנה. זו כוריאוגרפיה של גילוי המהדהדת את תנועות גופנו היומיומיות, כשכל תנועה מובילה לפרספקטיבה חדשה ולהבנה עמוקה יותר של היצירה.

שם התערוכה, **רגע של הלידה**, מושאל משירו של נתן אלטרמן "ירח".¹ אלטרמן מציע כי אפילו למראה מוכר יש רגע של התחדשות. רונאל מתבוננת ביום-יומי באור חדש בתחושת פליאה בראשיתית כמעט. היא שמה דגש על הארעיות בסביבתנו דרך שאיבת השראה מרעיונות של אסתטיקה היומיומית בעולם המשתנה תדיר. התערוכה הופכת למרחב של תהייה והתבוננות שמעודד אותנו לחדד את מבטנו ולהבחין בפרטים הקטנים שיש בהם כדי להעשיר את חיינו, גם אם אינם מתגלים במבט ראשון. רונאל מציעה הזדמנות להרהר על הימצאות היופי גם בזמנים סוערים.

בתערוכה הרביעית והאחרונה בסדרת התערוכות מציגה רונאל פינס, מעצבת ויוצרת חזותית, בוגרת לימודי עיצוב משנקר (2019) ובוגרת התוכנית הבינ-חומרית באמנויות מאוניברסיטת תל אביב (2024).